

# Referat af møde i international arbejdsgruppe

Den 19/3-2009

**Til Stede:** Per Kragh, Leif Jensen, Rene Holmgren, Stig Badentorph. (Observatør Leif El)

**Afbud:** Ole Kruse og Søs France. **Fraværende:** Niels Elbrønd

## Dagsorden

- **Valg af ordstyrer og referent:** Grundet de få deltagere blev ingen ordstyrer valgt. Stig Refererer
- **Godkendelse af referat fra tidligere møde:** Referatet godkendt.
- **Orientering om FEANTSA:**
  - Nyt fra arbejdsgruppen "Participation" :
    - Stig fortalte om resultaterne af mødet. Ask og Leif supplerede med information om mødet. Referat fra FEANTSA's participation-møde blev udleveret til de tilstedeværende. De fraværende medlemmer kan finde referatet på FEANTSA's hjemmeside ved brug af adgangskoden.
  - Nyt fra "Konferencegruppen DK 2009":
    - Der var ikke noget nyt at berette, da der ikke var holdt yderligere møder mellem SAND og PU
  - Konferencegruppen kan deles op i 4 områder: SAND's Stand, Biografen, Workshopen og endelig bruger udtalelse, som sidste punkt.

### Sand's Stand:

- På informationsstanden foreslår Per en PC der viser billeder fra forskellige boformer. PPT præsentation. (Storskærm skal lejes). Leif har en række billeder, "en søndag på Møltrup" og flere andre billeder. Der er ligeledes billeder af "skæve huse"
- Nærudvalgene opfordres til at indsende billeder over sommeren, om netop deres boform. Det er formentlig mest praktisk at disse indsendes til sekretariatet, (Carsten) således at de kan blive lagt ind på serveren, så vi ved hvor vi har dem..
- Pavillionen skal med på standen. Kan rumme hele udstillingen. (6x6) (6x4) *Stig checker med Jane om vi har plads nok.*
- Udstilling af nogle (eller alle)af gadens konger. De billeder der allerede findes i udstillingen fra Tour de Hjemløse

- Stines Hviid Burmølle's "Brugerindflydelse" oversættes til Engelsk. (*Ask meddeler at den allerede findes*)
- Pixiebogen om §110 skal oversættes. Stig oversætter gerne, men produktionsprisen kan være et problem. (*iflg. Ask*)
- Vi har kun PPT præsentationen med organisationskemaet.
- Der skal laves nye bannere og stativer. Enighed om, at de ting vi har, vil blive så "brugt/slidt" over sommeren, at de ikke "overlever"

#### **Beklædning:**

- Stig foreslår at der fremstilles et mindre antal poloskjorter i "rimelig god" kvalitet, med engelsk ryg-tekst og det nye Sandlogo foran. Disse skal kun fremstilles til de der aktive som "officials" under konferencen.

#### **Biografen:**

- Følgende film er foreslået: Møltrupfilmen (der er måske flere) Yderligere blev foreslået "manden på risten", "ikke i min baggård", Les enfant's de don quixote" m. fl. (Skal koordineres med Jane PU)
- Stig har fredag talt med Jacob Ørum omkring oversættelser. Jacob vil prøve at se på det. Ellers må vi lave en "dub-over", altså hvor der er en der kommenterer på Engelsk, i stedet for tekstningen.

#### **Workshoppen: ( Hvordan starter men en brugerorganisation)**

- Sand har her en mulighed for at fremføre sig som værtsby. Af praktiske hensyn blev det vedtaget at Ask er primus motor på denne del. Ask sammensætter en mindre arbejdsgruppe, med det ene formål at gennemføre workshop 4, med de aktører som er nødvendige/mulige som angivet i programmet, samt at udpege indledere til gennemførelse af workshoppen..

#### **Brugerudtalelse:**

- Ifølge programmet, skal der være taletid til en eller flere brugere, der har noget på hjerte... Der er ikke besluttet noget om dette, men det lades op til os/Ask at finde ud af hvem der evt. skal have taletid.

#### **Merchandise:**

- Vi talte om ting der skulle findes på vor stand. Hatte, bolsjer, nøglehæng. Stig var igen inde på at det skal være ting der er synlige, altså ikke ting der blev puttet i lommen. Leif El foreslog "nøglevedhæng" i stil med "Hus forbi" eller "VVA-finland"
- Møde tages om dette når vi har klarhed over budget til dette. (*Ask*)

Konferencegruppen (PU) skal suppleres med Rene og evt. Carsten. Ask leder gruppen og står for kontakten til Jane (PU)

#### **Orientering om FEANTS Consensus konferencen 2010.**

- Der skal afholdes en såkaldt "consensus conference" i 2010. Stig er muligvis udpeget som brugerrepræsentant. Nærmere om dette følger når det tilflyder.

#### **Orientering om PEP fattigdomskonference.**

- Det er besluttet at Rene og Per deltager i konferencen. Der vil muligvis være 2 indledende møder i DK, inden konferencen. Ask koordinerer.

#### **Orientering om EAPN.**

- **Orientering fra EAPN bestyrelsesmøde.** Erik Hansen er åbenbart genindtrådt i EAPN's bestyrelse i DK. [Arbejdsgruppen har ikke modtaget informationer fra Erik Hansen, og spørgsmålet kunne derfor ikke behandles.](#)
- **Orientering fra 2010 udvalget.** [Arbejdsgruppen har ikke modtaget referat af seneste møde, og spørgsmålet kunne derfor ikke behandles.](#)
- **Diskussion af aktivitetsplan for 2009.**
  - Stig informerede om de kontakter der var ved at blive taget til "søster-organisationer" Gruppen var stadig enige om, at man skulle holde en pause med planerne, indtil FENTSA konferencen i oktober var overstået
- **Eventuelt:**

Diskussion af Stigs poster. Grundet arbejdspresset har Stig meldt sig ud af Skæve huse og uddannelsesgruppen. Ønsker at udtræde af EAPN arbejdsgruppen, når der kan findes en repræsentant fra international gruppe. (Carsten sidde i gruppen) Vi tager det op efter bestyrelsesmødet.
- **Næste møde: 30/4 i Odense**

**Venlig hilsen**

Stig Badentorph

Udsendt den 22/3-2009